
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   26 de setembre de 2006 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Maria Francesca Servera Pascual, batlessa 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Rafel Gili Sastre,    regidor 
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Julen Adrián Gorostiza,  regidor 
Margalida Tous Ferrer,  regidora 
Elvira Piris Quetglas,   regidora 
Josep Danús Rosselló,   regidor 
Concepció Morell Moragues,  regidora 
Bartolomé Palmer Sabater,  regidor 
José Navarro Fuster,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de dia 25 d’octubre de 2005 i de 9 de juny de 2006. 
2. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel PSIB-PSOE sobre la gratuïtat dels llibres de text a 
l’ensenyament obligatori. 
3. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud de subvenció per incloure en el Pla insular d’obres i serveis de 
l’any 2007 les obres següents: 

- Xarxa d’enllumenat públic a la Gran Via de la Constitució. 
- Adaptació d’un local a oficines de la Policia Local i Arxiu municipal. 
- Reforma de la xarxa d’enllumenat públic al sector J. M. Alcover. 

4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i setembre de 2006. 
5. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de dia 25 d’octubre de 2005 i de 9 de juny de 
2006 
 
Es llegeixen les actes corresponents a les sessions de 25 d’octubre de 2005 i de 9 de juny de 2006, i els 
reunits, trobant-les conformes, les aproven per unanimitat. 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel PSIB-PSOE sobre la gratuïtat dels llibres de 
text a l’ensenyament obligatori 



 
La batlessa llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
La gratuïtat de l’ensenyament obligatori és un dret reconegut a la Constitució espanyola i una 
reivindicació dels pares i mares per fer efectiva la igualtat d’oportunitats del nostre sistema educatiu. A 
les Illes Balears, les competències en matèria d’Educació corresponen a la comunitat autònoma, que és 
l’administració que ha de garantir l’acompliment d’aquest dret. 
 
En aquest sentit, l’any 2003 el Parlament de les Illes Balears va aprovar, per unanimitat, una proposta 
segons la qual el Govern de les Illes Balears havia de dissenyar, amb la col·laboració dels ajuntaments i 
d’altres organismes, un sistema per garantir, de cara als propers cursos, la gratuïtat dels llibres de text 
als alumnes inscrits en els nivells d’ensenyament obligatori. 
 
Atès l’incompliment d’aquest acord parlamentari, i tenint en compte que el proper curs escolar està a 
punt d’iniciar-se, el grup municipal del PSIB-PSOE presenta al Ple, perquè l’aprovi, la següent  
 
MOCIÓ 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears, a través de la Conselleria d’Educació i Cultura, a endegar les 

mesures necessàries, tant econòmiques com d’altres tipus, per aconseguir a partir del pròxim curs 
2006-2007 la gratuïtat dels llibres de text per a tot l’alumnat de l’ensenyament obligatori dels 
centres escolars de les Illes Balears sostinguts amb fons públic. 

2. Instar el Govern de les Illes Balears a crear un sistema que garanteixi el dret a la gratuïtat dels llibres 
de text, el qual ha de descansar en el sistema de préstec o dipòsit de llibres i ha de comptar amb la 
col·laboració dels centres escolars per tal de promoure l’ús dels llibres reutilitzables. 

 
3. Instar el Govern de les Illes Balears a fer-se càrrec de les partides que ajuntaments com el nostre 

dediquen per aconseguir la gratuïtat dels llibres i el seu reciclatge. 
 
4. Instar el Govern de les Illes Balears a establir ajudes específiques per adquirir llibres de consulta 

d’ús general per a l’aula segons les necessitats de cada centre escolar”. 
 
La regidora d’UIA, Sra. Piris, manifesta la conformitat del seu grup amb la moció. Considera que el 
Govern de la comunitat autònoma ha demostrat un desinterès molt acusat en aquest tema, no  només en 
els llibres, sinó també en el tema del professorat i el tema de les institucions. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, exposa que, en relació a la gratuïtat dels llibres, el seu grup hi està 
d’acord. No obstant això, és un tema de doblers i, a pesar que és una competència delegada del Govern 
central, considera que no ens han cedit els doblers per fer front a les despeses derivades d’aquest tema. 
Per tot això, presenta l’esmena següent: “L’Ajuntament insta el Govern de l’Estat a habilitar els doblers 
necessaris per fer front a les despeses que suposen mesures com la gratuïtat dels llibres de text”. 
 
La batlessa diu que no hi ha cap problema en afegir l’esmena del Partit Popular a la seva moció. Opina 
que, si el Govern de la comunitat autònoma s’ha fet càrrec d’aquesta competència, l’ha de gestionar en 
condicions òptimes. Diu que no veu una excusa en el tema dels doblers, per dur malament aquesta 
matèria. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que no té inconvenient en votar a favor de l’esmena del PP. 
Explica la situació del retard del començament del curs escolar a l’Institut Llorenç Garcias i Font, i diu, 



finalment, que no sap si és un problema de doblers, un problema d’incompetència o un problema de 
càlcul. Considera que és una mala gestió del Govern de la comunitat autònoma en relació a les seves 
competències. 
 
La regidora d’UM, Sra. Sureda, diu que el seu grup està d’acord amb la moció i amb l’esmena 
presentada pel PP. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, incloure en la moció l’esmena presentada pel PP. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears, a través de la Conselleria d’Educació i Cultura, a endegar les 

mesures necessàries, tant econòmiques com d’altres tipus, per aconseguir a partir del pròxim curs 
2006-2007 la gratuïtat dels llibres de text per a tot l’alumnat de l’ensenyament obligatori dels 
centres escolars de les Illes Balears sostinguts amb fons públic. 

2. Instar el Govern de les Illes Balears a crear un sistema que garanteixi el dret a la gratuïtat dels 
llibres de text, el qual ha de descansar en el sistema de préstec o dipòsit de llibres i ha de comptar 
amb la col·laboració dels centres escolars per tal de promoure l’ús dels llibres reutilitzables. 

3. Instar el Govern de les Illes Balears a fer-se càrrec de les partides que ajuntaments com el nostre 
dediquen per aconseguir la gratuïtat dels llibres i el seu reciclatge. 

4. Instar el Govern de l’Estat a habilitar els doblers necessaris per fer front a les despeses que suposen 
mesures com la gratuïtat dels llibres de text. 

5. Instar el Govern de les Illes Balears a establir ajudes específiques per adquirir llibres de consulta 
d’ús general per a l’aula segons les necessitats de cada centre escolar. 

 
3. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud de subvenció per incloure en el Pla insular d’obres i 
serveis de l’any 2007 les obres següents: 
- Xarxa d’enllumenat públic a la Gran Via de la Constitució. 
- Adaptació d’un local a oficines de la Policia Local i Arxiu municipal. 
- Reforma de la xarxa d’enllumenat públic al sector J. M. Alcover. 
 
El regidor d’Urbanisme, Sr. Gili, explica que el proper dia 2 d’octubre finalitza el termini per demanar 
al Consell de Mallorca les sol·licituds de les obres i els serveis que es vulguin incloure en el Pla insular 
d’obres i serveis de l’any 2007. 
 
Diu que la proposta de l’Equip de Govern és sol·licitar la inclusió de les obres següents i per l’ordre de 
prioritat següent: 
- Adaptació d’un local a oficines de la Policia Local i Arxiu municipal. 
- Xarxa d’enllumenat públic a la Gran Via de la Constitució.  
- Reforma de la xarxa d’enllumenat públic al sector J. M. Alcover. 
 
A més, informa que la subvenció del Consell de Mallorca per executar aquestes obres s’apuja a un 70 
%, perquè es tracten, les tres obres, de caràcter mínim i obligatori per la Llei de règim local. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat amb la sol·licitud. No obstant això, diu que 
li estranya que el director general d’Indústria no hagi dut cap subvenció a aquest Ajuntament pel que fa 
al tema de les lluminàries públiques. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, diu que, en algun dels projectes que s’inclouen en la sol·licitud, hi ha 
PVC i que suposa que s’eliminarà. Demanarà a l’enginyer un informe sobre el tema de la contaminació 
lumínica, ja que és una normativa recent. En relació a l’avantprojecte d’adaptació d’un local a oficines 



de la Policia Local i Arxiu municipal, diu que no té cap inconvenient en relació a les oficines de la 
Policia Local; en canvi, pensa que instal·lar l’Arxiu allà hauria de ser com una solució provisional, ja 
que considera que l’Arxiu municipal hauria d’estar al costat de l’edifici de l’Ajuntament, a l’edifici 
municipal de Can Solivelles. 
 
El regidor d’Hisenda, Sr. Moll, diu a la portaveu d’UIA, Sra. Tous, que la subvenció que va arribar de 
part de la Direcció General d’Indústria va suposar el 20 % del pressupost i que s’hi va haver de 
renunciar. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les obres anomenades 
a continuació i amb l’ordre de prioritat següent:  Adaptació d’un local a oficines de la Policia Local i 
Arxiu municipal; Xarxa d’enllumenat públic a la Gran Via de la Constitució; i Reforma de la xarxa 
d’enllumenat  públic al sector de J. M. Alcover, amb uns pressupostos d’execució per contracte de 
165.924,08 �, 44.514,73 � i 55.462,21 �, respectivament, i demanar la seva inclusió en el Pla d’obres i 
serveis de 2007. La subvenció total a fons perdut que se sol·licita s’apuja a un import de 186.130,72 � 
(70 %), de manera que l’aportació municipal seria de 79.770,30 � (30%). 
 
2. Comprometre’s a consignar en el Pressupost de l’exercici de 2007 la quantitat suficient per poder 
executar les obres. 
 
3. Acceptar específicament les normes establertes en la convocatòria del Pla d’obres i serveis de 2007 i 
en el Reglament de cooperació municipal del Consell de Mallorca. 
 
Seguidament, el regidor d’Hisenda, Sr. Moll, s’absenta de la sessió. 
 
4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i setembre de 
2006 

 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i setembre de 2006. 
 
Els reunits, per assentiment, es donen per assabentats. 
 
A continuació, i abans de tractar el punt 5è de l’ordre del dia, la batlessa diu que hi una moció 
presentada per EU/EV, que s’ha de votar la seva inclusió en l’ordre del dia i que s’ha de debatre, si n’és 
el cas. 
 
M1. Moció presentada per EU/EV referent a l’adhesió a la campanya “Sens dubte, sens deute” 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió d’aquest punt en l’ordre del dia. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“Atesa la proposta de la campanya “Sens dubte, sens deute”, l’objectiu de la qual és la consolidació del 
deute extern als països empobrits. 
 
El Ple de l’Ajuntament decideix adoptar l’acord següent: 
 
1. Manifestar l’adhesió d’aquesta corporació municipal a la campanya “Sens dubte, sens deute”, 
promoguda a Mallorca per Càrites, Justícia i Pau, Mans Unides i la Confer, amb  el suport del Fons 



Mallorquí de Solidaritat i Cooperació. 
 
2. Demanar al Govern espanyol que acordi l’alliberament del deute extern del qual Espanya és creditora, 
condonant-lo, i que faci les gestions adequades perquè els governs de la Unió Europea facin el mateix. 
 
3. Notificar aquest acord al Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació i a les entitats promotores de la 
campanya “Sens dubte, sens deute”.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, està d’acord amb la moció. Considera que en la moció s’ha de dir el 
greuge comparatiu que va fer el Govern espanyol quan condonà el deute de Bolívia. Demana a l’Equip 
de Govern qui és el  representant en el Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació. 
 
La batlessa li diu que és ella i que la carta va arribar a finals del mes de juliol. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, manifesta la conformitat amb la moció. 
 
La regidora d’UM, Sra. Sureda, i la batlessa també manifesten la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Manifestar l’adhesió d’aquesta corporació municipal a la campanya “Sens dubte, sens deute”, 
promoguda a Mallorca per Càrites, Justícia i Pau, Mans Unides i la Confer, amb  el suport del Fons 
Mallorquí de Solidaritat i Cooperació. 
 
2. Demanar al Govern espanyol que acordi l’alliberament del deute extern del qual Espanya és creditora, 
condonant-lo, i que faci les gestions adequades perquè els governs de la Unió Europea facin el mateix. 
 
3. Notificar aquest acord al Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació i a les entitats promotores de la 
campanya “Sens dubte, sens deute”. 
 
 
5. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que UIA i EU/EV han presentat escrits de precs i preguntes. 
 
A continuació, es llegeixen els precs i les preguntes presentats per EU/EV: 
 
PRECS 
 
Targeta de vehicle autoritzat 
 
Vist que en el darrer plenari ordinari del mes de juliol la Sra. Batlessa va reclamar al regidor Julen 
Adrián una targeta de “vehicle autoritzat” que anteriorment li havia estat entregada sense haver estat 
sol·licitada. 
 
Vist que aquesta reclamació va ser feta per primera i única vegada en l’àmbit del plenari ordinari. 
 
Vist que aquest fet, a més d’altres consideracions, fa pensar que, segons la Sra. Batlessa, és al plenari on 
s’han de reclamar i, per consegüent, entregar aquests documents. 
 
Vist que la targeta en qüestió no va poder ser entregada durant el plenari de juliol, perquè el document 



es trobava dins del vehicle, que aleshores era al taller. 
 
Aquest regidor prega a la Sra. Batlessa que tengui per entregada la targeta del vehicle autoritzat, que li 
remet adjunta amb aquest prec. 
 
La Sra. Batlessa recull la targeta. 
 
Aparcament del tren 
 
Vist el resultat de l’obra dels aparcaments duita a terme entre la rotonda de Ses Païsses, l’avinguda de 
Costa i Llobera i les vies del tren, aquest regidor demana a l’Equip de Govern perquè es tenguin en 
compte els PRECS següents: 
 
- EU/EV prega a l’Equip de Govern que es modifiqui la distribució dels llocs d’aparcament segons 

els objectius següents:  
i. Destinar un espai per aparcar almenys dos autobusos de transport discrecional. 

Es tracta d’una proposta motivada per la proximitat del poblat talaiòtic de Ses Païsses, on els autobusos 
no poden arribar, i, en general, per la manca d’aparcaments per a aquest tipus de vehicles, ja que en tot 
el poble només existeixen els de l’Institut, malgrat les freqüents visites d’autobusos turístics, sobretot, 
els dies de mercat. 
1.1.2. Incrementar el nombre de places per a persones amb limitacions de mobilitat, ara només n’hi ha 
una, quan, per exemple, darrere de l’Ajuntament, n’hi ha dues. 
 
- Instal·lar papereres al voltant del recinte, ja que en aquests moments no n’hi ha cap. 
 
- Instal·lar bancs per poder asseure’s. 
 
- Instal·lar una font d’aigua potable. 
Aquestes tres darreres propostes entenem que són condicions mínimes que ha de tenir un aparcament 
tan gran com aquest, i que es vol que sigui un primer contacte acollidor per als visitants d’Artà. 
 
- Canviar la ubicació dels contenidors de recollida de fems que ara es troben a la sortida de 
l’aparcament, en el camí de Ses Païsses, i que dificulten la visibilitat i la maniobra de sortida cap a la 
rotonda. Si es trobassin dins del recinte d’aparcament podrien fer la funció de papereres, sempre que 
tenguin un manteniment adequat, i no el que van poder contemplar el passat diumenge 17 de setembre, 
a les 12.30 hores del migdia. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
PREGUNTES 
 
1. Vies de prioritat dels vianants 
 
En el passat plenari ordinari de juliol es va aprovar, per unanimitat, una moció presentada per aquest 
regidor que, literalment, proposava: 
 
“1. Sol·licitar a la Policia Local i a l’arquitecta municipal un informe sobre les actuacions necessàries, 
realistes i aplicables, tant de tipus normatiu com d’ordenació física (barreres, voravies, passos elevats, 
etc.), que garanteixin la seguretat i la prioritat dels vianants d’aquests carrers i de la plaça del 
Conqueridor. 
 



2. Sol·licitar que, mentre es fa aquest informe, es reposi la placa excepte autoritzats que hi havia al 
senyal de direcció prohibida del c/ de Montserrat Blanes, a la confluència amb el c/ de les Parres.”. 
 
1.1. S’han demanat aquests dos informes? 

 
Resposta: Sí. 

 
1.2. En cas afirmatiu, qui els ha demanat, quan i a quines persones en concret? 

 
Resposta: La secretària. 

 
1.3. S’han realitzat aquests informes? 

 
Resposta: No. 

 
1.4. En cas afirmatiu, quan els podrem consultar els regidors de l’oposició? 
 
1.5. Per què no s’ha reposat la placa excepte autoritzats que havia desaparegut del c/ de Montserrat 
Blanes? 

 
Resposta: Es farà. 

 
1.6. Per quina raó ha desaparegut una altra placa similar, que es trobava a la cantonada del c/ de Pep Not 
i del c/ de les Parres? 

 
Resposta: La raó, no la sabem. 

 
1.7. S’han de reposar aquestes plaques, tal com va acordar el plenari de juliol? 

 
Resposta: Sí. 

 
1.8. En cas afirmatiu, quan es reposaran aquestes plaques? 

 
Resposta: Quan es pugui. 

 
1.9. En cas negatiu, pensa mantenir l’Equip de Govern unes plaques de direcció prohibida que ningú no 
respecta? 
 
1.10. És voluntat de l’Equip de Govern mantenir el caràcter de vies de prioritat de vianants d’aquests 
carrers? 

 
Resposta: Sí. 

 
1.11. Té la Policia Local alguna ordre al respecte? 
 
Resposta: Sí. 
 
1.12. Per quin motiu enguany no s’ha realitzat cap activitat en relació al dia sense cotxes? 

 
Resposta: Els Serveis Educatius Municipals vénen fent, des de ja fa molts anys, programes d’Educació 
Viària a totes les escoles del municipi, que inclouen als escolars de les etapes d’educació infantil, 



educació primària i, també, del segon cicle d’educació secundària. Aquests programes ens semblen molt 
més adequats i profitosos, perquè els nins i joves puguin interioritzar aprenentatges i actituds (per la 
profunditat amb què es tracten temes relacionats amb l’educació viària). Des del punt de vista dels 
SEM, aquestes actuacions puntuals són de dubtosa eficàcia, ja que no tenen més calat que el merament 
publicitari. 

 
 

2. Pressupostos participatius de la Colònia 
 

2.1. En contra del criteri d’EU-EV, en el pressupost municipal aprovat el passat mes de juliol no hi ha 
manera de veure de forma individualitzada les partides que corresponen a les propostes de despesa 
aprovades pels veïns de la Colònia. Per això, aquest regidor sol·licita la relació de cadascuna de les 10 
partides aprovades, amb la referència del pressupost que li correspongui i el seu estat d’execució. 

 
Resposta: Se li donarà. Sembla més un prec que una pregunta. 

 
2.2. Quan començarà el procés d’elaboració dels pressupostos participatius de la Colònia corresponents 
a 2008? 

 
Resposta: Quan es tengui clar si s’ha de fer o no, i com s’ha de fer. 

 
2.3. Té previst l’Equip de Govern proposar qualque canvi en la metodologia dels pressupostos 
participatius? 
 
Resposta: Després d’estudiar les propostes que hi pugui haver en l’informe sobre els mecanismes de 
participació ciutadana es prendrà una decisió. 

 
 

3. Participació ciutadana 
  
Quan estarà disponible l’estudi sobre propostes de revisió dels mecanismes de participació ciutadana 
que està encarregat a Antònia Abraham, professora de la UIB?  
 
Resposta: En data d’11 de setembre de 2006, Antònia Abraham va remetre un correu electrònic en el 
qual, entre d’altres coses, informava que el Servei Lingüístic de la UIB preveia tenir l’informe corregit 
en 3 setmanes. 
 
 
4. Club Hípic  

 
4.1. La directiva del Club Hípic d’Artà es va a negar a participar en l’espectacle hípic que estava previst 
amb motiu de la Fira d’enguany, segons sembla, per desacords econòmics amb l’Equip de Govern. 
Quant demanaven per realitzar aquest espectacle? 

 
Resposta: No hi havia una quantitat establerta, es va oferir el mateix d’aquests darrers anys i ells ho 
varen trobar insuficient. 

 
4.2. Quant oferia l’Ajuntament per realitzar aquest espectacle? 

 
Resposta: 1.500 �. 

 



4.3. Tenim entès que va ser el regidor d’Esports, Sr. Manuel Galán, qui va dur a terme, en exclusiva,  
les negociacions fracassades. És cert? 

 
Resposta: Jo vaig fer els contactes i les negociacions, però tot l’Equip de Govern n’estava al corrent. 

 
4.4. Que es va pagar en els anys anteriors (des de 2002) per desenvolupar aquesta activitat? 

 
Resposta:   Any 2001    3.606,07 �  

Any 2002     3.907 � 
Any 2003     1.500 � 
Any 2004     1.500 � 
Any 2005     1.500 � 

 
4.5. Tenim entès que la regidora de Festes desconeixia aquestes diferències entre el regidor Manuel 
Galán i el CHA. És cert? 

 
Resposta: La regidora de Festes n’estava al corrent, d’aquestes converses, i la decisió va ser 
consensuada. 

 
4.6. També hem sentit que la regidora de Festes ha fet manifestacions relatives, com ara que ella sí 
hagués pogut tenir possibilitat i disposició per haver mantingut l’espectacle del CHA. És cert? 

 
Resposta: Vàrem decidir conjuntament que l’aportació de l’Ajuntament a aquest espectacle seria de 
1.500 �. 

 
4.7. A la fi va ser l’Associació Hípica Sa Granja la que va oferir un altre espectacle d’hípica. Quina 
quantitat es va comprometre a pagar el Sr. Galán? 

 
Resposta: La mateixa que els vaig oferir al Club Hípic Artanenc i amb les mateixes condicions. 

 
4.8. Quines diferències, a més de les pressupostàries, hi havia entre la proposta inicial del  CHA i la que 
finalment es va dur a terme? 

 
Resposta: Bàsicament era l’econòmica. 

 
4.9. Quines quantitats deu l’Ajuntament d’Artà al CHA?  

 
Resposta: 21.816,84 �. 

 
4.10. Des de quan? 

 
Resposta: Des de principis d’any. 

 
4.11. Per quins conceptes?  
 
Resposta:  Cicle formatiu: gener—març de 2006  5.000 � 
          Cicle formatiu: abril—juny de 2006  5.000 � 
          Cursa festes de Sant Salvador de 2006           3.000 � 
          Subvenció de l’any 2006                      2.165,91 � 
          Lloguer de Bellpuig, de gener a setembre      4.500 � 
          Despeses de la finca Bellpuig de 2006       2.150,93 � 



 
4.12. Quines subvencions té concedides l’Ajuntament d’Artà per comprar els terrenys necessaris per a 
activitats hípiques, vista la impossibilitat de situar-les en el polígon industrial dels Pujols? De quines 
administracions? Des de quan estan concedides? 

 
Resposta: De la Conselleria de Turisme, en el Pla de desestacionalització turística, hem aconseguit la 
quantitat de 90.000 � per comprar terrenys. Aquesta subvenció va ser concedida l’any 2003 i el passat 
mes de juliol vàrem tenir una entrevista amb el Sr. Flaquer i la Sra. Concepció Morell per poder destinar 
part d’aquesta subvenció a la compra de terrenys per fer una instal·lació hípica. 

 
4.13. Abans de quina data s’han de justificar les inversions realitzades? 

 
Resposta: Abans de final d’any. 

 
4.14. Quines gestions ha realitzat l’Equip de Govern o quines està realitzant al respecte i per què no ha 
donat cap informació a la Comissió Informativa d’Hisenda? 

 
Resposta: Les negociacions s’estan fent a dues bandes: 

- Amb el Club Hípic Artanenc, per intentar trobar una finca que ens satisfaci a ambdues parts. 
- I amb els propietaris de les finques, per intentar arribar a un acord econòmic. 

No hem donat cap informació a la Comissió Informativa d’Hisenda, perquè el preu de compra no està 
tancat i aquesta subvenció no és nova, sinó que ve de l’any 2003. 

 
4.15. Des de quan ha de pagar el CHA les pòlisses d’assegurances de les activitats de l’Escola 
Municipal d’Hípica? 

 
Resposta: Des de fa 2 anys, i ho fa de la mateixa forma que tots els clubs artanencs que tenen escoletes 
municipals, que paguen les seves quotes. 

 
4.16. Com és que abans les pagava l’Ajuntament, juntament amb el manteniment dels cavalls 
(ferradures, menjar, etc., cal recordar que, fins i tot, es van pagar dues eugues, que van acabar fora del 
CHA)? 

 
Resposta: Perquè abans l’escoleta municipal no estava integrada en el Club Hípic Artanenc. Per a la 
seva informació, es va integrar l’any 2003. Pel que fa a les dues egües, segons les meves informacions, 
una va morir i, per tant, és lògic que acabi fora del Club Hípic Artanenc i de qualsevol club, i l’altra 
encara hi pertanyia l’any passat. 

 
4.17. L’oferta d’activitats de l’Escola Municipal d’Hípica és una activitat promoguda per l’Ajuntament 
o és privada?  

 
Resposta: És una activitat que promou el Club Hípic Artanenc, amb la col·laboració de l’Ajuntament, 
com totes les escoletes de futbol, bàsquet, vòlei i tennis. 

 
4.18. Si es tracta d’una activitat municipal, com és que l’Ajuntament no es fa càrrec de les despeses ni 
tampoc té en els pressupostos municipals una partida específica de despeses, com és el cas de la piscina 
municipal? 

 
Resposta: Com he dit abans, el Club Hípic Artanenc promou, en col·laboració amb l’Ajuntament, 
l’escoleta hípica i té el mateix tractament que la resta d’esports dins Artà. Sols té una excepció, i és que, 
ja que l’hípica dins Artà no té unes instal·lacions municipals, nosaltres pagam el lloguer de les 



instal·lacions . 
 
Senyor Adrián, la piscina no té una partida pressupostària en els nostres pressupostos per tenir o no tenir 
una escoleta de natació, té una partida per al programa de natació escolar i, també, per una clàusula del 
conveni de concessió de la piscina. 
 
4.19. Hi ha un conveni signat pel batle anterior, Sr. Gili, de col·laboració entre l’Ajuntament i el CHA 
per desenvolupar les activitats relacionades amb l’hípica en el cicle formatiu d’activitats físiques i 
esportives en el medi natural, que s’imparteix a l’IES Llorenç Garcies i Font. 
 
Per què l’Ajuntament no compleix la seva part i paga el que li correspon? 

 
Resposta: La raó és simplement de liquiditat econòmica. 

 
4.20. Pot ser que l’Equip de Govern tengui previst substituir aquest acord amb el CHA per un altre amb 
l’Associació Hípica Sa Granja?  

 
Resposta: Aquesta decisió, a dia d’avui, no depèn de mi, ni de l’actual Equip de Govern, ni tal volta del 
consistori actual. De tota manera, crec que s’ha de separar el que s’ha signat entre el Club Hípic i 
l’Ajuntament d’Artà i els incidents que varen ocórrer amb motiu de l’espectacle de la Fira. 

 
4.21. És aquesta mala gestió del regidor de Joventut, Cultura i Esports, la raó per la qual Manuel Galán 
es va absentar d’Artà durant la celebració de la Fira? 

 
Resposta: Li podria contestar amb un sí o amb un no, però li diré que, Sr. Julen, hi ha gent que no és tan 
privilegiada com vostè i no se’n pot anar un mes de vacances fora de les illes. És un tema totalment 
personal i no tenc costum de parlar-ne públicament. Però li puc dir que tenia previst fer aquest viatge 3 
setmanes abans.  
 
Pel que fa a la mala gestió, repassarem una mica la cronologia dels fets: 
 
- Dia 28 d’agost: reunió amb el Club Hípic i un dels temes a tractar és la Fira. Jo vaig exposar el meu 
punt de vista i l’oferta econòmica (1.500 �, a pagar quan es presenti la factura). S’acorda que, després 
de l’assemblea que hi haurà el mateix dilluns, es contestarà a veure si es fa l’espectacle o no. 
- Dia 30 d’agost un representat de la Junta, a les 21.30 h, em telefona i em diu que sí, però amb dues 
condicions: 

- Una, que es canviï el dissabte pel diumenge, perquè hi ha gent que dissabte ha de dur els cavalls 
a competir. Jo inform que el diumenge hi ha la presentació del Club de Futbol, però que, per mi, 
no hi ha inconvenient. 

- L’altra condició és el pagament del deute. Jo li assegur que dilluns dia 4 tendrà la quantitat de 
5.000 euros a compte del deute que hi ha. 

Quedam d’acord que l’espectacle es fa si s’acompleixen les dues condicions. 
- Dia 4 s’ingressa la quantitat de 5.000 euros i es canvia el dia en el programa de festes. 
- Dia 6, a la Junta del Club Hípic Artanenc, un portaveu de l’Ajuntament informa que el deute es pagarà 
totalment una vegada iniciada la cobrança. Malgrat això, es decideix no fer l’espectacle al qual s’havien 
compromès amb l’Equip de Govern. 
- Dia 7 (dijous abans de la Fira), a les 10 hores, reb una telefonada d’un membre de la Junta, qui 
m’explica que la decisió, que em serà comunicada més tard per un altre membre de la Junta, té el suport 
de tots els membres de la Junta.  
 
A les 11 hores, em telefona el representant de la Junta, qui em comunica que la Junta ha decidit no fer 



l’espectacle i que això és un fet i que s’ha d’acceptar tal com és. 
 
Acte seguit, comunic aquesta decisió al senyor Gili, a la senyora Batlessa i a la regidora de Festes no la 
trob, perquè fa feina. 
 
Inicii les converses amb l’Associació Hípica Sa Granja, per tal d’oferir-los el mateix que vaig oferir 
abans: 1.500 euros per l’espectacle de la Fira, a pagar una vegada que es presenti la factura. 
 
El representant d’aquesta associació em demana una mica de temps per tal de mirar si ho pot organitzar. 
A les 14 hores em comunica que ells ho faran. 
 
Perquè quedi ben clar, les converses amb l’Associació Hípica Sa Granja es varen iniciar en aquell 
moment, no abans, com he sentit comentar i es varen iniciar a causa de la negativa del Club Hípic 
Artanenc. 
 
- Dia 8 (divendres abans de la Fira), a les 10 del matí, el representant de l’Associació Sa Granja, el 
representant de la Brigada i el dinamitzador cultural es veuen a na Borrassa per muntar tota la 
infrastructura adient. 
 
- Dia 10 (dia de la Fira) es fa l’espectacle anunciat en el programa de festes de la Fira, i amb un èxit 
notable, segons m’han contat.  
 
A això, senyor Julen, jo no li denominaria una mala gestió. L’Ajuntament va poder oferir una vegada 
més a tots els artanencs i artanenques la mostra hípica de cada any per la Fira.  

 
 

5. Modificacions de crèdit 
 

5.1. Hem pogut saber que, a la fi, l’Equip de Govern, a la Junta de Govern de 21 d’agost, va accedir a 
incrementar en 1 hora diària el servei de fisioteràpia del Centre de Dia. Aquesta era una de les propostes 
que, en forma d’esmena, va presentar EU-EV als pressupostos municipals i que va ser rebutjada per 
PSOE i UM, amb l’abstenció del PP i Independents.  
 
Ara accedeixen a una sol·licitud de la responsable del servei, petició que ha estat postergada durant 
mesos amb la consegüent pèrdua de qualitat del servei.  
 
Però, a més, no hem tengut notícia de cap modificació de crèdit al respecte, fet que ens fa pensar que no 
hi ha consignació pressupostària. 
 
Quan tenen previst realitzar-la? 

 
Resposta: S’hi fa feina. 

 
5.2. I la corresponent al protocol d’acollida d'immigrants? 

 
Resposta: S’hi fa feina. 

 
5.3. I les de Factoria de Músics (modificació de plantilla i modificació de crèdit)?  

 
Resposta: S’hi fa feina. 

 



6. Obres de renovació de les xarxes de pluvials, clavegueram i aigua potable 
 
6.1. Quan començaran les obres de renovació de les xarxes d’aigua, de les quals vam aprovar la 
modificació del pressupost en el plenari de 31 d’agost? 

 
Resposta: No se sap. 

 
6.2 En els pressuposts aprovats per a enguany, hi consten unes partides de contribucions especials 
previstes per a aquestes obres?  

 
Resposta: Sí. 

 
6.3. En cas afirmatiu, de quines partides es tracta? De quin import són i en concepte de què s’apliquen? 

 
Resposta:  Contribucions especials, any 1999.................117.197,36 � 

      Contribucions especials, any 2000.................180.303,63 � 
             Contribucions especials, any 2001.................117.197,36 � 
             Contribucions especials, fuites aigua...............58.644,25 � 
 

6.4. Segons ens han confirmat els tècnics municipals, per poder aplicar aquestes contribucions especials 
s’han d’imposar abans que s’iniciïn les obres. És cert? 

 
Resposta: Sí. 

 
6.5. Si és així, per què no s’ha iniciat el procediment per aplicar les contribucions especials que l’Equip 
de Govern va proposar en els pressupostos d’enguany? 

 
Resposta: Perquè no se sap. 

 
6.6. Pot ser que l’Equip de Govern ja hagi decidit privatitzar els serveis d’aigua perquè les pujades de 
preus es facin públiques després de les eleccions, al gener de 2008? 

 
Resposta: No. 

 
7. Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació 
 
7.1. A quant s’apuja el deute de l’Ajuntament d’Artà amb el Fons Mallorquí? 

 
Resposta:  48.450 �......................................(2004) 

  47.954,32 �.................................(2005) 
  46.475,28 �.................................(2006) 
 

7.2. Quant s’ha pagat de l’assignació pressupostària de 2004, 2005 i 2006? 
 

Resposta: No s’ha pagat. 
 

7.3. És voluntat del PSOE i UM, per la via de fet, anular o reduir considerablement l’aportació de 
l’Ajuntament d’Artà al Fons Mallorquí? 

 
Resposta: No. 

 



7.4. En cas contrari, liquidarà enguany, almanco, el deute de 2004 i la meitat del de 2005?  
 

Resposta: Si podem, sí. Ho pagarem, però no li puc assegurar quan. 
 

7.5. En cas negatiu, quant i quan pagarà l’Ajuntament d’Artà al Fons Mallorquí? 
 

Resposta: En poder. 
 

8. Programa d’Educació de Persones Adultes 
 

8.1. Per quin motiu s’han eliminat de l’oferta de cursos ocupacionals els de programes de programari 
lliure, tipus OpenOffice, i s’ofereixen únicament els de Microsoft Office? 

 
Resposta: Els cursos d’informàtica de l’oferta formativa del curs 2006-2007 són gratuïts per a 
treballadors en actiu (des de 1996 fins a 2002 varen ser gratuïts per a treballadors en atur) i ocupen bona 
part de la franja horària disponible. Per tant, es va decidir de substituir els cursos d’OpenOffice pels de 
Microsoft, perquè aquests eren els que figuraven com a cursos gratuïts per a treballadors actius en 
qualsevol branca. 
 
Per una altra part, els cursos d’OpenOffice i de Linux, programats els dos últims anys, no havien respost 
a les expectatives i això va ajudar a prendre la decisió de no oferir-los enguany. 
 
De tota manera, sempre es poden tornar a programar si es detecta algun tipus d’interès que afecti, 
almanco, un grup de 15 persones, en un altre horari. 

 
8.2. A què es deu la diferència de preu existent entre que els cursos de català (30 �) i els de castellà (65 
�)? 

 
Resposta: El preu de 65 � està calculat per a què el cost total del curs quedi cobert si s’hi matriculen 15 
alumnes. El criteri promogut des de l’Àrea Socioeducativa és el d’abaratir el preu dels cursos de català, 
perquè és el català l’idioma que necessita més suport. 
 
Per una altra part, ens hem assegurat que les necessitats elementals, quant a formació bàsica, quedin 
cobertes, oferint cursos gratuïts d’alfabetització (segurament hi haurà tres grups diferents entre ells, un 
de sud-americans i un de marroquins) i de neolectors, ambdós nivells en castellà.  

 
8.3. No es podrien introduir els dos tipus de cursos dins de l’àrea ocupacional (gratuïts per als 
treballadors en actiu), com els d’anglès i alemany o informàtica, o, en tot cas, igualar-los al preu més 
baix? 

 
Resposta: Introduir aquests cursos en l’àrea ocupacional no és cap garantia de gratuïtat. Els cursos de 
l’àrea ocupacional que són gratuïts, ho són perquè es poden englobar en qualque eix dels objectius 
assenyalats pel Fons Social Europeu. Els cursos de català o de castellà, creim, que no figuren com a 
cursos ocupacionals en cap d’aquests eixos. 

 
8.4. Hem vist que no hi ha cap oferta de català per a no catalanoparlants a la Colònia. Per què, en un 
nucli que està creixent tant i tan ràpidament, i sobretot amb població nouvinguda, no hagi oferta de 
cursos de català?  

 
Resposta: El curs passat 2005-2006 es va oferir aquest curs a la Colònia de Sant Pere. Una vegada 
acabat el termini de matrícula tan sols hi va haver dues persones matriculades i el curs es va haver 



d’anul·lar. El que se sol fer en aquests casos és tornar a oferir el curs al cap de dos o tres anys. 
 

A continuació, es llegeixen els precs i les preguntes presentats per UIA. 
 
PRECS 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que doni les ordres oportunes per tal de llevar els llençols que es 
pengen a les entrades del pob1e per anunciar les bones noves de casaments. 
 
Resposta: Es farà. 
 
2. Demanam a l’Equip de Govern que tengui més esment de la neteja dels grifons que hi ha als carrers. 
Molts d’ells estan plens de brutícia. 

 
Resposta: S’avisarà la Brigada d’Obres. 

 
3. Demanam a l’Equip de Govern que demani que es repari el semàfor de Costa i Llobera o que es 
llevi, si és que s’ha de llevar. 

 
Resposta: Es faran les gestions necessàries. 
 
 
PREGUNTES 
 
1. Policia Local 
 
1.1. Quina despesa ha representant a les arques que policies locals d’altres municipis hagin assistit a les 

festes de Sant Pere i de Sant Salvador? 
 
Resposta: 5.800 �. 
 
1.2. Hi ha hagut altres serveis d’aquestes característiques? Si és que sí, ens poden detallar la despesa 

que ha suposat? 
 
Resposta: No. 
 
1.3. Hem sabut que hi ha robatoris continuats a determinades cales del terme (per exemple, a 

Caloscamps). Quines mesures s’han pres? 
 
Resposta: Fer rondes de vigilància. 
 
1.4. Dia 3 de setembre. Mercadet de segona mà a la plaça del Conqueridor. Hi havia un cotxe mal 

estacionat que no permetia el trànsit rodat per la zona. De segur que molts dels estacionats no hi 
podien estar, d’una altra banda, a la plaça. El cotxe, que devia ser d’un placer, era l’únic que tenia 
una multa, però només tenia multa. La Policia Local no era a la zona. S’han pres mesures, per part 
de l’Equip de Govern?  

 
Resposta: Hi havia més d’un policia. La Policia Local va posar 4 multes. 
 
1.5. A la premsa ha sortit un anunci pels talls a la carretera de Betlem amb motiu d’un rodatge. En tenia 

notícia l’Equip de Govern? 



 
Resposta: Sí. 
 
1.6. Es va comentar, pel poble, que la traca de fi de les festes havia desaparegut. Ha fet alguna 

indagació la Policia Local? 
 
Resposta: Sí, sense resultats. 
 
1.7.  Podeu explicar com s’ha pogut fer front a les necessitats que comporta l’estiu amb l’actual 

plantilla de policies? 
 
Resposta: Fent hores extres: 10 hores per setmana i cercar policies d’altres municipis. 
 
1.8. Quines iniciatives es pensen dur a terme per ampliar la plantilla? 
 
Resposta: Convocar places fixes de policia local. Demanar policies locals a la Conselleria d’Interior, 
una vegada que es realitzi el Curs bàsic de policia local. 
 
2. PRESSUPOST 
 
2.1 S’ha comentat que el regidor d’Hisenda ha rebut ajuda externa per tal d’elaborar el pressupost 
d’enguany. És cert que un treballador de l’Ajuntament de Capdepera va assessorar el regidor Moll 
en la confecció dels pressupostos? 
 
Resposta: No. 
 
2.1. Si la resposta és positiva: quina va ser l’aportació d’aquesta persona? 
  
3. EDUCACIÓ 
 
3.1. El curs ha començat malament a l’IES Llorenç Garcies i Font. Les obres no s’han acabat a temps. 
Sabem que la responsabilitat és de la Conselleria d’Educació. Així i tot, podeu explicar quins contactes 
ha mantingut l’Equip de Govern amb el centre i amb la Conselleria? 
 
Resposta: Hem parlat amb el Centre i els hem ofert la nostra ajuda. El Consell Escolar ens va informar, 
també, de tot aquest tema. Varen tenir una entrevista amb el Sr. Rafael Bosch el passat dia 20-09-2006. 
 
3.2. Quants d’alumnes han començat el curs a la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Aquesta pregunta i la següent s’haurien d’haver plantejat a la Conselleria d’Educació o a la 
Direcció del Centre Rosa dels Vents, que en són els responsables immediats,  i no a l’Equip de Govern 
de l’Ajuntament d’Artà. Tot i això, la directora, amablement, ens ha dit que el nombre d’alumnes 
matriculats per a aquest curs 2006/2007 és de 23.  
 
3.3. Quantes baixes s’han produït? 
 
Resposta: S’han produït 14 baixes d’alumnes. D’aquestes baixes, 3 eren d’obligat acompliment, ja que 
es tractava d’alumnes que havien de continuar els seus estudis de tercer curs d’Educació Primària, i 
aquest cicle no s’imparteix al CEIP Rosa dels Vents. 
 
3.4. A l’escoleta de Na Caragol. Quants d’alumnes han començat? Hi ha places buides? Si n’hi ha, es 



pensen cobrir? 
 
Resposta: A l’escoleta s’han admès 22 nous infants i s’han ocupant totes les places que hi havia 
disponibles. Per tant, no ni ha places buides. 
 
3.5. La batlessa es va reunir dijous passat amb el director general Francesc Bosch. Quins temes varen 
tractar durant la reunió? 
 
Resposta: Escola de la Colònia de Sant Pere, nova ampliació de l’escola de Na Caragol i retard de les 
obres de l’IES Llorenç Garcies i Font. 
 
3.6. A quins acords es va arribar amb la Conselleria? 

 
Resposta: Vàrem rebre informació sobre el retard de les obres de l’IES Llorenç Garcies i Font i sobre 
l’escola de la Colònia de Sant Pere. En relació al tema de la nova ampliació de l’escola de Na Caragol, 
els vàrem lliurar un informe sobre els paràmetres urbanístics i ens varen dir que ara s’ha de fer un estudi 
topogràfic. 
 
4. FESTES 

 
4.1. S’ha reunit la Comissió de Festes per avaluar les festes de Sant Salvador? 

 
Resposta: No. 

 
4.2. Si és que sí: quines han estat les seves conclusions? 
 
4.3. Ens podríeu fer arribar les actes de les darreres comissions de festes? 

 
Resposta: Se’ls faran arribar. 

 
4.4. S’han demanat explicacions i indemnitzacions a l’empresa contractada per les deficiències de 
l’equip de so de dia 29 de juliol? 

 
Resposta: Vaig xerrar amb l’empresa el mateix dia 29; el dia 31 vaig tornar a parlar-hi i em va dir que 
em faria un informe en què constàs la potència de l’equip de so que hi va haver per poder comparar-la 
amb el pressupostat i que me l’enviaria el mes de setembre. Ahir mateix, 25 de setembre, hi vaig tornar 
a xerrar i em va assegurar que aquesta setmana rebria l’informe. La setmana que ve mantindré una 
reunió amb ell. 

 
4.5. Quin pressupost tenia aquesta revetla? 

 
Resposta: 12.000 �, més IVA. 

 
4.6. A quan s’apuja la despesa de les festes de Sant Pere? 

 
Resposta: Actualment hi ha comptabilitzats 33.815,815 euros, d’un pressupost de 42.500 euros. 

 
4.7. A quan s’apuja la despesa de les festes de Sant Salvador? 

 
Resposta: Actualment hi ha comptabilitzats 97.344,88 euros, d’un pressupost de 150.000 euros. 

 



4.8. Creu l’Equip de Govern que amb aquest pressupost els resultats han estat satisfactoris? 
 

Resposta: Sí. 
 

4.9. Quina despesa han suposat a l’Ajuntament els especials als mitjans de comunicació? 
 

Resposta: 2.952,21 �, 678,4 � dels quals estan pendents de comprovar. 
 

4.11. Per què en un mitjà de comunicació, en l’especial de festes de Sant Salvador, sortia una entrevista 
d’una secretària general del Consell? 

 
Resposta: Nosaltres no en teníem constància fins al moment de la publicació. La batlessa va telefonar i 
se’ns va comunicar que el mitjà de comunicació té un conveni firmat amb el Consell de Mallorca, 
perquè, en els especials, el diari faci una entrevista a un conseller o a una persona delegada per aquest 
que xerri de les festes en qüestió, sempre que el Consell ho sol·liciti. 
 
4.12. La paga, l’Ajuntament, aquesta pàgina? 

 
Resposta: No. 

 
4.13. L’especial, el paga el Consell? 

 
Resposta: No, paga la seva pàgina. 

 
4.14. Per què hi havia actes de la Fira que no estaven en el programa? 

 
Resposta: Perquè no se’ns havien comunicat, no en teníem constància. 

 
4.15. Per què no va acudir cap representant municipal a la inauguració de l’exposició de manualitats del 
Club de Persones Majors d’Artà quan se’ls esperava? 

 
Resposta: El president va telefonar a la batlessa 5 minuts abans d’aquesta inauguració. Se li va 
comunicar que nosaltres no en teníem constància, però que hi aniríem després d’anar als que hi havia en 
el programa. Una hora més tard el president va tornar telefonar a la batlessa per dir-li que no importava 
que hi anéssim, perquè ja es tancava l’exposició. 
 
5. COLÒNIA DE SANT PERE 
 
5.1. Quines actuacions s’han dut a terme a la platja de la Colònia? Considerau aquestes actuacions 
suficients i adequades? 
 
Resposta: A principi d’estiu, es va adequar la platja i es va posar un socorrista. També es repartiren 
cendrers. 
 
5.2. Quines actuacions s’han dut a terme pel que fa a les restes prehistòriques de la Colònia? 
 
5.3.  No seria possible evitar aquest estat lamentable de deixadesa? 
 
Resposta: Estam pendents de l’informe. 
 
5.4. Es manté algun tipus de vigilància per evitar que les tendes de campanya, que es munten a les cales 



durant la nit, no quedin muntades tot el dia i facin de casetetes damunt la platja, amb tot el que 
comporta de renou i de brutor? 
 
Resposta: No. 
 
5.5. Què s’ha fet de la famosa campanya engegada l’estiu de l’any passat de posar grans ròcols per 
“fomentar” el trànsit rodat per anar a les cales?  
 
Resposta: No s’ha dut a terme. 
 
5.6. On són els cartells que l’Equip de Govern ens prometia els mesos de juny i juliol de l’any passat? 
 
Resposta: Al seu lloc, excepte dins Son Serra. 
 
6. FEMS I BRUTÍCIA 
 
6.1. Quines actuacions s’han dut a terme per evitar l’estat lamentable de la majoria de contenidors 
d’Artà i de la Colònia? 
 
Resposta: S’ha fet un seguiment amb l’empresa Rebalim, i cada 15 dies es fan reunions per avaluar  la 
feina que fan. 
 
6.2. Quines actuacions es pensen iniciar per evitar les acumulacions de bosses de fems que existeixen a 
determinat punts, que podem anomenar negres, del municipi? 
 
Resposta: Se segueixen. 
 
6.3. Han sortit a damunt la premsa les muntanyes de fems que envaïen, el mes d’agost, Cala Torta. 
Quines mesures s’han pres per evitar aquesta mala imatge ara que, per anar a la platja, hi ha una 
carretera ben asfaltada? 
 
Resposta: L’empresa instal·larà uns cartells d’informació on es mostrarà on es troben el punt de 
recollida de fems i els contenidors. 
 
7. URBANISME 
 
7.1. Normes subsidiàries. No fa molt de temps, devers dos anys, els membres de l’Equip de Govern 
eren molt optimistes pel que fa a l’aprovació definitiva de les Normes subsidiàries. Quin és el calendari 
que manegen per tal d’aprovar aquest instrument de regularització? 
 
Resposta: Pensam que, a finals del mes de novembre, principis del mes de desembre, es podran aprovar 
provisionalment les NS; i, si no hi ha contratemps, es podran aprovar definitivament abans de la darrera 
setmana del mes de maig de 2007. 
 
7.2. Quin era el termini fixat per tal que els ajuntaments s’adaptassin al Pla territorial? 
 
Resposta: 14 de desembre de 2006. 
 
7.3. S’ha acomplert? 
7.4 Han mantingut reunions amb els responsables d’Ordenació del Territori per fixar calendaris 
d’aprovació? 



 
Resposta: No. 
 
7.5. Han mantingut reunions amb els responsables d’Ordenació del Territori per estudiar el projecte de 
Normes que tenen a les mans? 
 
Resposta: Sí, l’equip redactor de les NS. 
 
7.6. Si és que sí: què n’han opinat els tècnics del Consell? 
 
Resposta: Els han orientat. 
 
7.8 Disciplina.  Hem pogut veure, també damunt premsa, que l’Ajuntament tenia intenció d’obrir un 
nou expedient a Boris Becker. Com està aquest tema? 
 
Resposta: Iniciat. 
 
7.9. Han mantingut reunions amb el senyor Becker o els seus representants per exigir-li que s’aturi de 
fer infraccions? 
 
Resposta: Sí. 
 
7.10. Saben que el senyor Becker i la seva mansió varen sortir en la premsa rosa ben fotografiats? Saben 
que allà es veia l’estat de la casa en qüestió? 
 
Resposta: Sí. 
 
7.11 Quantes denúncies del GOB han rebut en el darrer mes? 
 
Resposta: 2. 
 
7.12. A què fan referència, exactament? 
 
Resposta: Presumpte abocament il·legal d’enderrocs i presumpta infracció urbanística. 
 
7.13. Han rebut altres denúncies, d’altres persones o institucions, per les mateixes infraccions? 
 
Resposta: No. 
 
7.14 Quines accions ha emprès l’Equip de Govern? Ha tengut en consideració l’Equip de Govern 
aquestes denúncies? 
 
Resposta: Sí, les pertinents. 
 
7.15. Recepció d’urbanitzacions. Ens poden fer arribar una còpia de l’informe que l’Ajuntament 
d’Artà havia de rebre el mes de juliol sobre la recepció d’urbanitzacions de la Colònia de Sant Pere? 
 
Els lliura el document. 
 
8. PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 



8.1. Quan podrà tenir l’oposició l’informe definitiu de participació ciutadana que l’Ajuntament va 
demanar a la Universitat? 
 
Resposta: Quan l’Equip de Govern el tengui. 
 
8.2. Ha pres mesures l’Equip de Govern per evitar la politització a què feia referència aquest informe? 
 
Resposta: Quan l’Equip de Govern tengui l’informe final, l’estudiarà i adoptarà les mesures que s’hi 
proposin i consideri viables. De tota manera, evitar la politització és responsabilitat de tots els grups 
polítics, tant si estan com si no a l’Equip de Govern. 
  
9. OBRES 
 
9.1. En la reforma que s’ha fet a la zona de l’Estació, que s’ha habilitat com a estacionament, s’ha 
tengut en compte la recollida de l’aigua de pluja? Va per damunt? 
 
Resposta: Supòs que els tècnics ho han previst. 
 
9.2. En la reforma que s’ha fet a la zona de l’Estació, s’han posat fanals? 
 
Resposta: No, però se’n posaran. 
 
9.3. S’ha posat alguna altra casta de lluminàries? 
 
Resposta: No. 
 
10. PARC NATURAL 
 
10.1. A la premsa també hem vist que el conseller Font treballa de valent pel PORN de la Serra de 
Tramuntana. Han mantingut els membres del consistori reunions del Parc Natural de Llevant? 
 
Resposta: No. 
 
10.2. Si és que sí, quan han tengut lloc? 
 
10.3. Els grups ecologistes s’han queixat perquè no s’han reunit alguns òrgans del Parc de Llevant. S’ha 
queixat l’Equip de Govern? 
 
Resposta: No. 
 
 
Acords 
 
1. Aprovar, per unanimitat, les actes corresponents a les sessions de 25 d’octubre de 2005 i de 9 de juny 
de 2006 
 
2. Acordar: 
2.1. Acordar, per unanimitat, incloure en la moció l’esmena presentada pel PP. 
2.2. Acordar, per unanimitat: 
2.2.1. Instar el Govern de les Illes Balears, a través de la Conselleria d’Educació i Cultura, a endegar les 
mesures necessàries, tant econòmiques com d’altres tipus, per aconseguir a partir del pròxim curs 2006-



2007 la gratuïtat dels llibres de text per a tot l’alumnat de l’ensenyament obligatori dels centres escolars 
de les Illes Balears sostinguts amb fons públic. 
2.2.2. Instar el Govern de les Illes Balears a crear un sistema que garanteixi el dret a la gratuïtat dels 
llibres de text, el qual ha de descansar en el sistema de préstec o dipòsit de llibres i ha de comptar amb 
la col·laboració dels centres escolars per tal de promoure l’ús dels llibres reutilitzables. 
2.2.3. Instar el Govern de les Illes Balears a fer-se càrrec de les partides que ajuntaments com el nostre 
dediquen per aconseguir la gratuïtat dels llibres i el seu reciclatge. 
2.2.4. Instar el Govern de l’Estat a habilitar els doblers necessaris per fer front a les despeses que 
suposen mesures com la gratuïtat dels llibres de text. 
2.2.5. Instar el Govern de les Illes Balears a establir ajudes específiques per adquirir llibres de consulta 
d’ús general per a l’aula segons les necessitats de cada centre escolar. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les obres 
anomenades a continuació i amb l’ordre de prioritat següent:  Adaptació d’un local a oficines de la 
Policia Local i Arxiu municipal; Xarxa d’enllumenat públic a la Gran Via de la Constitució; i Reforma 
de la xarxa d’enllumenat  públic al sector de J. M. Alcover, amb uns pressupostos d’execució per 
contracte de 165.924,08 �, 44.514,73 � i 55.462,21 �, respectivament, i demanar la seva inclusió en el 
Pla d’obres i serveis de 2007. La subvenció total a fons perdut que se sol·licita s’apuja a un import de 
186.130,72 � (70 %), de manera que l’aportació municipal seria de 79.770,30 � (30%). 
3.2. Comprometre’s a consignar en el Pressupost de l’exercici de 2007 la quantitat suficient per poder 
executar les obres. 
3.3. Acceptar específicament les normes establertes en la convocatòria del Pla d’obres i serveis de 2007 
i en el Reglament de cooperació municipal del Consell de Mallorca. 
 
M1. Acordar, per unanimitat: 
1. Manifestar l’adhesió d’aquesta corporació municipal a la campanya “Sens dubte, sens deute”, 
promoguda a Mallorca per Càrites, Justícia i Pau, Mans Unides i la Confer, amb  el suport del Fons 
Mallorquí de Solidaritat i Cooperació. 
 
2. Demanar al Govern espanyol que acordi l’alliberament del deute extern del qual Espanya és creditora, 
condonant-lo, i que faci les gestions adequades perquè els governs de la Unió Europea facin el mateix. 
 
3. Notificar aquest acord al Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació i a les entitats promotores de la 
campanya “Sens dubte, sens deute”. 
 
 
La secretària       Vist i plau 

La batlessa 
 


